

Mobilisierung gegen Gender und das antidemokratische Projekt der autoritären Rechten

Birgit Sauer

Autoritär-rechte Parteien und Akteur:innen schlossen sich für ihre Strategie, kulturelle Hegemonie und damit politische Macht zu erringen, der globalen Anti-Gender-Bewegung an. In der Kritik am Konzept Gender, an den Gender Studies sowie an Gender Mainstreaming deuten sie neoliberalen Transformationen um und konstruieren Männer als Opfer von politischen Eliten. Mit ihrer Strategie einer „maskulinistischen Identitätspolitik“ versprechen sie Kompensation, zugleich entfaltet sich darin aber auch ihr autoritäres und antidemokratisches Politikprojekt.

Mobilisation Against Gender and the Anti-Democratic Project of the Authoritarian Right

Birgit Sauer

Authoritarian-right parties and actors have aligned themselves with the global anti-gender movement in their strategy to achieve cultural hegemony and thus political power. Criticizing the concept of gender, gender studies, and gender mainstreaming, they reinterpret neoliberal transformations and construct men as victims of political elites. With their strategy of “masculinist identity politics”, they promise compensation, but within it unfolds their authoritarian and anti-democratic political project.